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À noter que le texte français suit. 

 

MEDIA ADVISORY 
Board of Internal Economy affirms commitment to open and secure Parliament 

 
Ottawa – October 27, 2014 – The Honourable Andrew Scheer, Speaker of the House of Commons and Chair of 
the Board of Internal Economy, would like to provide the following update on security measures on Parliament 
Hill: 

• The Board of Internal Economy has been briefed on the security measures that have been implemented 
since October 22, 2014.  

• The Board of Internal Economy would like to affirm its united commitment to ensuring that Parliament 
remains an institution that is both open and secure.  

• As announced on October 23, the Speaker has requested a comprehensive review of all actions that 
were taken, specifically to examine security systems and procedures, to identify what worked, and to 
make improvements where necessary. More information about analysis and next steps will be made 
available in due course.  

 
For the safety and security of everyone on Parliament Hill, specific details about security practices and 
enhanced measures will not be shared. 
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Additional Background Information 
 
House of Commons Security Services 

 
Working with its security partners, House of Commons Security Services protects Members, employees, 
visitors and property within the Parliamentary Precinct, and maintains order in the House Chamber and 
parliamentary buildings. 
 
House of Commons Security Services has approximately 300 full-time equivalents, which includes 
security officers and administration staff. 
 
House of Commons Security Services is led by Patrick McDonell, Deputy Sergeant-at-Arms and Director 
General, Security Services, under the direction of Kevin Vickers, Sergeant-at-Arms. Mr. McDonell joined 
the House of Commons in September 2014 with 30 years of experience in law enforcement, with the 
RCMP and the Senate Protective Service. Mr. McDonell retired from the RCMP as the Assistant 
Commissioner in charge of protective policing for Canada, which among other things, oversees the 
protection of the Prime Minister. 

 
Master Security Plan 
 

The House of Commons is a partner in the Master Security Planning Office (MSPO), which is the outcome of 
a joint initiative by the Senate, House of Commons and Royal Canadian Mounted Police, established in 
2007. Their key planning document, the Master Security Plan, was endorsed in 2009 and focuses on three 
main pillars essential to ensure a safe Parliamentary Precinct: prevention, detection and response.  The 
MSPO works to ensure that security is integrated, consistent, common and constant. Key advances made 
possible by the Master Security Plan include improved coordination and communication with security 
partners, alignment of protocols and training, the enhanced vehicle screening facility, and improvements to 
perimeter security. 

 
Auditor General’s (OAG) report on the performance audit of the House of Commons Administration 

 
The 2012 Auditor General’s (OAG) report on the performance audit of the House of Commons 
Administration asserted that:  “Security operations are in place to provide authorized access and a safe 
environment.”  
 
The OAG report also called for strengthened coordination, the exploration of the possibility of creating a 
unified security force with security partners and the development of an overall security policy. These are 
matters that the Board Sub-Committee on Security and its Senate counterpart have been discussing 
and to which the respective Administrations have dedicated significant resources and attention. 

 
Statements made further to the events of October 22, 2014 are available on parl.gc.ca. 

 
Media information: 
Heather Bradley 
Director of Communications, Office of the Speaker of the House of Commons 
Telephone: 613-995-7882 | E-mail: heather.bradley@parl.gc.ca 
 

http://www.parl.gc.ca/Default.aspx?Language=E
mailto:heather.bradley@parl.gc.ca


AVIS AUX MÉDIAS 
Le Bureau de régie interne affirme son engagement envers un Parlement ouvert et 

sûr  
 
Ottawa – Le 27 octobre 2014 – L’honorable Andrew Scheer, Président de la Chambre des communes et 
président du Bureau de régie interne, aimerait faire le point sur les mesures de sécurité en place sur la Colline 
du Parlement :  

• On a présenté au Bureau de régie interne un exposé sur les mesures de sécurité mises en place 
depuis  le 22 octobre 2014.  

• Le Bureau de régie interne tient à affirmer son engagement concerté en vue d’assurer que le Parlement 
demeure une institution à la fois ouverte et sûre.  

• Tel qu’il a été annoncé le 23 octobre, le Président a demandé la tenue d’un examen approfondi de 
toutes les mesures qui ont été prises, en particulier pour examiner les systèmes et les procédures de 
sécurité, afin de déterminer ce qui a bien fonctionné et ce qui doit être amélioré. D’autres 
renseignements au sujet de l’analyse et des prochaines étapes seront communiqués en temps et lieu. 
 

Afin d’assurer la sécurité de tous les gens sur la Colline du Parlement, on ne divulguera pas les détails précis 
sur les pratiques de sécurité et les mesures renforcées. 
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Autres renseignements généraux 
 
Services de sécurité de la Chambre des communes 

En collaboration avec leurs partenaires de sécurité, les Services de sécurité de la Chambre des 
communes protègent les députés, les employés, les visiteurs et les biens à l’intérieur de la Cité 
parlementaire et maintiennent l’ordre dans la Chambre et les édifices parlementaires.  

L’effectif des Services de sécurité de la Chambre des communes compte environ 300 équivalents à 
temps plein, ce qui comprend les agents de sécurité et le personnel administratif. 

Les Services de sécurité de la Chambre des communes sont dirigés par Patrick McDonell, sergent 
d’armes adjoint et directeur général des Services de sécurité; ils sont sous l’autorité de Kevin Vickers, 
sergent d’armes. Monsieur McDonell s’est joint à la Chambre des communes en septembre 2014, ayant 
acquis 30 ans d’expérience en maintien des forces de l’ordre au sein de la GRC et du Service de sécurité 
du Sénat. Il a pris sa retraite de la GRC en tant que commissaire adjoint; il était responsable de la police 
de protection pour le Canada qui, entre autres, supervise la protection du premier ministre.  

 
Plan principal de sécurité 

 
La Chambre des communes est un partenaire du Bureau principal de planification de sécurité (BPPS), qui a 
été établi en 2007 à la suite d’une initiative conjointe entreprise par le Sénat, la Chambre des communes et 
la GRC. Son principal document de planification, soit le Plan principal de sécurité, a été approuvé en 2009 
et repose sur trois piliers essentiels en vue d’assurer la sécurité de la Cité parlementaire : la prévention, 
la détection et l’intervention. Le BPPS s’emploie à faire en sorte que la sécurité soit intégrée, uniforme, 



concertée et constante. Plusieurs progrès importants ont été rendus possible grâce au Plan principal de 
sécurité, notamment des améliorations visant la coordination et la communication avec les partenaires, le 
poste de contrôle des véhicules et le périmètre de sécurité ainsi que l’harmonisation des protocoles et de 
la formation. 

 
Rapport du vérificateur général (BVG) sur la vérification de gestion de l’Administration de la Chambre des 
communes 
 

Le rapport de 2012 du vérificateur général (BVG) sur la vérification de gestion de l’Administration de la 
Chambre des communes affirmait que « les mesures de sécurité mises en place permettent d’assurer 
un environnement sûr et l’accès aux personnes autorisées. » 
 
En outre, le rapport du BVG recommandait une meilleure coordination, l’étude de la possibilité de créer 
une force de sécurité unifiée avec les partenaires en matière de sécurité et l’établissement d’une 
politique globale en matière de sécurité. Il s’agit de questions qui font l’objet de discussions entre le 
Sous-comité du Bureau sur la sécurité et son homologue au Sénat. Les administrations des deux 
institutions accordent beaucoup d’attention à ce dossier, en plus d’y consacrer d’importantes 
ressources.  

 
Les déclarations émises par suite des événements du 22 octobre sont accessibles à parl.gc.ca. 
 
 
Renseignements aux médias : 
Heather Bradley 
Directrice des communications, Bureau du Président de la Chambre des communes 
Téléphone : 613-995-7882 | Courriel : heather.bradley@parl.gc.ca 
 

 

http://www.parl.gc.ca/Default.aspx?Language=F
mailto:heather.bradley@parl.gc.ca

